
 
Styremøte Nordland sau og geit  

Tid og sted: 19.06.23, Bondelagets lokaler i Storgata 3, Bodø 

Til stede: Anne Kari, Ketil Are, Linn Hege, Ketil, Hans Eling og Anders 

Sak 1: Vårsesongen i fylket 

Grei start, deretter en mnd med kaldt og snø som har medført en treig start på fjellbeitet og lang 

innefôringssesong.  

Fôrmessig blir det kanskje noen utfordringer i år, med en del følgeskader etter en våt sesong i fjor og 

en våt start på året i år.  

 

Sak 2: Rovdyr 

Noen meldinger om tap til ørn, men ellers foreløpig stille.  

Snart er ørnebestanden oppe på bestandsmålet, men ingen forvaltningsplan ligger klar. 

Kurs for skadefellingslag i Rana for jegere i Nordland i mai i år. Dette er veldig nyttig. At Sau og geit 

har en aktiv rolle mot jegerne er veldig bra.  

 

Sak 3: Teamsmøte 20.06 

Program: 

Organisering av gjeterhundareidet i NSG 

- Mye jobb med gjeterhundsaker og lite kontroll sentralt, så dette må omorganiseres noe som 

skal gi ett system å forholde oss til for å lettere håndtere disse sakene.  

- En runde med fylkeslagene – hvordan jobber de og kan man lære av de som får dette til på 

en god måte. 

- Hos oss får de 25 000 på driftskontoen hvert år. Så får nemnda selv velge hva de gjør med 

dem. Utfordringer med et langstrakt fylke og tidvis tungvint og dyr transport. Vi må bli bedre 

på å holde kontakten med dem, f.eks at en fra nemda deltar på møter med fylkesstyret eller 

kanskje vi bør få en gjeterhundrepresentant fast inn i styret. De skal få innkalling ved neste 

styremøte.  

NSGs lansering av vervekampanje 2023 

- Informasjon 

Lansering Kjøtt i Skolen 

- Info om opplegget. 

- Lokallagene skal engasjeres.  

Høring ny dyrevelferdsmelding 

Lokallagsstryene er invitert som observatører.  

  



 
Sak 4: Avl 

Utsendelse av brev til alle værringene blir sendt ut snarest.  

Anders foreslår Knut Joakimsen 

 

Vi må også se på godtgjørelsene ti kåringsdommerne. Det bør ikke være slik at de føler de ikke får 

betalt for jobben sin.  

 

Forslag om at for hver 2 timer over 6 timer, er det 500 kr ekstra. Resten av styret er enig.  

Kommentar om at dette må spilles inn sentralt. Det burde vært en fordeling på det, særlig pga våre 

avstander her i nord.  

 

Sak 5: Lokallag 

Det har vært oppfølging av lokallag fra administrasjonen i NSG sentralt. Vi må følge opp de som 

ønsket oppfølging ved forrige runde.  

Sak 6: Ledersamling/fagdag  

Kursing og opplæring av styremedlemmene i lokallagene i organisasjonsarbeid. Få noen oppover for 

å drive opplæring. I tillegg bør det kanskje være mer faglig tema.  Organisasjonsarbeid kan også være 

en del av fagdag/årsmøtet i fylkeslaget, deretter oppfølging med fagdag på høsten. 

Kan det være mulig med noe ala sommertreffet til Tyr? Kanskje engasjert lokallagene til å arrangere 

møte en gang hver?  

Forslag til lokallag å starte med: Lurøy? Noe lignende som Lovund-seminaret? Ketil tar kontakt med 

Lurøy. 

Felles samlingspunkt for geitene hadde også vært bra i samarbeid med Tine. Kanskje bør man ha 

felles for både sau og geit?  

Sak 7: Medisinavtale 

Ketil Are har forsøkt å komme i kontakt med rette vedkommende i apotekbransjen, men det var 

lettere sagt enn gjort. Ifølge Lars Erik Wallin jobbes dette med sentralt, men det blir ikke noe før 

tidligst i høst. Mest sannsynlig neste år. 

Sak 8: Orientering geit 

Alt ved det samme. Generasjonsskifte er og blir en utfordring. Avløsere er vanskelig å få tak i.   

Sak 9: Eventuelt 

Vi burde gi innspill til landbruksskolene om at det burde satses mer på å utdanne folk som næringa 

har bruk for.  

Sak 10: Orienteringer NSG sentralt 

Plakat om beitedyr og hund i bånd finnes på nettbutikken til NSG på mange språk. Det oppfordres til 

å henge opp på ferdselsveier. 

Ketil orienterte om hva NSG sentralt har hatt fokus på og fortalte litt om de nye ansatte i NSG.  



 
Anne Kari ble invitert på studietur til Østeriket i arrangert av Bondelaget. 

 


